



Илья Кушелев

Орел. Памятники архитектуры. Противостояние разрушению

Градозащитная кампания в Орле берет свое начало с 2010 года. Участникам движения своими усилиями удается повлиять на планы по разрушению памятных зданий, порой добиваться полной их отмены. Один из первых активистов сохранения архитектурно-исторической целостности города – Илья Евгеньевич Кушелев – композитор, педагог, член Ассоциации искусствоведов. Воспринимая архитектурный облик родного Орла в его совокупности, чутко отреагировал на новость о сносе дома № 28 – ключевого здания на улице Гагарина и привлек к борьбе за его спасение других единомышленников. Потом были все новые и новые проекты... Признанием личного вклада в общественное движение за сохранение культурного наследия стало присуждение Премии имени Алексея Комеча. Рассказ о том, что сделано за прошедшие 12 лет, ведется от первого лица.

Ilya Kushelev

Oryol. Architectural Monuments. Resisting Destruction

The historic buildings protection campaign was launched in the city of Oryol in 2010. The activities of its members, aimed at influencing plans of demolishing landmark buildings, at times result in complete cancellation of these plans. Ilya Kushelev, composer, educator and member of the Association of Art Historians, is one of the first activists of the movement to preserve the architectural and historic integrity of the city. Upon learning about the planned demolition of Building # 28, which was the key point on Gagarin Street, he organized other like-minded citizens for its salvation. Later on, there were other projects and after that still others... Ilya Kushelev was awarded the Alexei Komech Prize as an acknowledgement of his personal contribution to the preservation of the local cultural heritage. In this article he acquaints the reader with what has been accomplished during the past 12 years.